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Istungit juhatas Tõrva Vallavolikogu esimees Maido Ruusmann, protokollis vallasekretäri abi 

Eve Eisen 

 

Võtsid osa volikogu liikmed: Heli Holm, Allan Ilisson, Ülle Juht, Virgo Kosemets, Ilmar 

Kõverik, Arnold Looga, Hardo Lust, Harry Mägi, Romet Piller, Rein Reinsalu, Maido 

Ruusmann, Ahti Saar, Tarmo Tamm, Giia Tetlova, Eero Viisu, Tiiu Vips, Kalle Vister 

 

Puudusid: Karl Kirt, Enn Mihailov, Marge Udras, Indrek Valner 

 

Istungist võtsid kutsututena osa: vallavanem Helen Elias, vallasekretär Signe Kiin, 

abivallavanem Lauri Drubinš, vallavalitsuse liige/finantsjuht Maire Appo, vallavalitsuse 

liige/vallamajanduse osakonna juhataja Tõnu Jaansalu, avalike suhete spetsialist Marianne Sokk, 

vallasekretäri abi Eve Eisen 

 

Volikogu esimees avas istungi ja palus esitada ettepanekud seoses väljasaadetud istungi 

päevakorraga. 

 

Romet Piller: - ettepanek on nagu Karl Kirt esitas volikogule saadetud kirjas, et 

päevakorrapunkti 5 osas toimuks I lugemine. Tegemist on oluliste muudatustega, mis puudutab 

ühiskonna kõige nõrgemat gruppi.  

 

Maido Ruusmann: - volinik Karl Kirt tegi kirja teel ettepaneku muuta päevakorda nii nagu 

volinik Piller kokkuvõtvalt ütles. Milline on komisjoni esimehe arvamus? 

 

16:05 – saabus Arnold Looga.  

 

Tiiu Vips: - arutasime määrust komisjonis hästi põhjalikult. Parandusettepanekute osas oli palju 

vaidlemisi, kuid lõpuks jõudsime ikka ühisele arvamusele, esitada eelnõu volikogule määrusena 

vastuvõtmiseks.  

 

Helen Elias: - sotsiaalmäärust on tehtud tegelikult väga pikka aega. Selle taga on väga põhjalik 

analüüs. Palun natuke usaldust ka vallavalitsuse töötajate suhtes. Hindu on võrreldud erinevate 

piirkondadega ja nõustun, et hinnatõusud on kohati 100%. Vaadates aga teenuse sisu, mida 

pakutakse ja mida inimene selle eest saab, ei räägi me ebamõistlikest summadest. Tõenäoliselt 

tuleb 2025. aastal seaduse muudatus, kus peab hakkama koduteenuse teemat uuesti käsitlema. 
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Abivajajaid on vaja aidata, aga me peame aru saama ka sellest, et sellel on teatud piirid ja me ei 

saa seda teha sisuliselt tasuta.  

 

Maido Ruusmann: - praegu on tegemist mitte niivõrd sisus, pigem menetluslikus osas. Pean 

tunnistama, et ei teadnud, et sotsiaalkomisjoni koosseisus ei ole valimisliidu esindajat.  

 

Hardo Lust: - kinnitan sotsiaalkomisjoni esimehe sõnu. Nende parandusettepanekutega, millega 

sotsiaalkomisjoni tuldi, oli palju vaidlemist ja muutmist ning need on põhjalikult läbi arutatud.  

 

Tarmo Tamm: - valimisliidu poolt mõtlesime seda, et kuna meil ei olnud seda informatsiooni, 

seda ülevaadet, siis palume selle kuu võrra edasi lükata. Tõusevad teenuste hinnad ja esmapilgul 

näeme, et need tõusevad kohati 100%, kohati 50%. Tahame saada kalkulatsioonid. Äkki on see 

maapiirkonna inimestele liiast ja on vaja korra läbi arutada? Võtta aeg maha. Praegu on kirjas, et 

määrus jõustub 1. veebruaril, see võib olla ka 1. märts.  

 

Maido Ruusmann: - milline on Isamaa seisukoht? Kas võiksime teha täna I lugemise ja tulla 

järgmisel istungil selle vastuvõtmise juurde? Küsin kõikide erakondade arvamust. 

 

Kalle Vister: - me võime sellise käigu teha. 

 

Maido Ruusmann: - EKRE? 

Virgo Kosemets: - oleme seda meelt, et võiks olla I lugemine, 

 

Maido Ruusmann: - Keskerakond? 

Ülle Juht: - sama. 

 

Maido Ruusmann: - saan aru, et olukord on tegelikult selline, et see ei võta meil tükki küljest, 

kui lükkame määruse vastuvõtmise ühe kuu võrra edasi ja tekitame arutelu. Muudame 

päevakorrapunkti nr 5 järgmiselt: „Sotsiaalhoolekandelise abi osutamise tingimused ja kord I 

lugemine“, kuna menetlusliku poole pealt ei olnud valimisliit kaasatud.  

 

Kalle Vister: - olles olnud komisjonis, kiidan Helit, kes on olnud selle süsteemi sees väga 

põhjalikult ning tõi analüüsis ka põhjalikult asju välja. Rääkides koalitsiooni ja opositsiooni 

kontekstis, oli komisjonis kogu aeg terav pilk peal.  

 

Istungi juhataja pani päevakorra 5. päevakorrapunkti muudatusega hääletusele. 

 

Päevakord: 

1. 2023. aasta lisaeelarve vastuvõtmine 

2. Tõrva valla 2024. aasta eelarve I lugemine 

3. Tõrva valla haridusasutuste hoolekogude moodustamise kord ja töökord 

4. Koolitöötajate koosseisu kinnitamise kord 

5. Sotsiaalhoolekandelise abi osutamise tingimused ja kord I lugemine 

6. Seisukohavõtt EKRE fraktsiooni pöördumisele Tartu tn 20 hoone osas  

7. Vallavanema informatsioon 

8. Ülevaade Mulgi Elamuskeskuse I hooajast 

 

Otsustati: 16 poolt, 1 erapooletu kinnitada istungi päevakord. 

 

 

1. 2023. aasta lisaeelarve vastuvõtmine 

Ettekandja: finantsjuht Maire Appo 

Kaasettekandja: majandus-eelarve komisjoni esimees Eero Viisu 
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Istungi juhataja andis ettekandeks sõna finantsjuhile. 

 

Maire Appo: - vallavalitsuse poolt on koostatud selle aasta viimane lisaeelarve, mille mahuks on 

49 639,55 eurot. Need on põhitegevuse tulud ja kulud. Investeerimistegevust selles eelarves ei 

ole.  

Põhitegevuse tuludest 46 639,55 eurot on saadavad sihtotstarbelised toetused. 3000 eurot on tulu 

majandustegevusest, mis suunatakse vastava kululiigi peale (tulud jäätmejaamast suunatakse 

jäätmekäitluse kuludeks). Eelarve read said läbi vaadatud ka majandus-eelarve komisjonis. 

Samuti on seletuskirjas kõik pikemalt lahti kirjutatud.  

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Istungi juhataja andis kaasettekandeks sõna majandus-eelarve komisjoni esimehele.  

 

Eero Viisu: - ettepanek on määrus vastu võtta.  

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Istungi juhataja tänas kaasettekandjat. 

 

Otsustati: võtta vastu Tõrva Vallavolikogu määrus nr 22 „2023. aasta lisaeelarve vastuvõtmine“. 

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel - poolt 17. 

 

 

2. Tõrva valla 2024. aasta eelarve I lugemine 

Ettekandja: finantsjuht Maire Appo 

Kaasettekandja: majandus-eelarve komisjoni esimees Eero Viisu 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna finantsjuhile. 

 

Maire Appo: - 2024. aasta eelarve koostamisega alustasime septembris. Eelnõuna sai ta sellisena 

valmis novembri lõpul. 1. detsembril sai see koos seletuskirjaga saadetud kõikidele volikogu 

liikmetele.  

Eelarve koostamisel peame lähtuma tuludest, mis on kohalikule omavalitsusele eraldatud ja mida 

saame kasutada vastavate kulude tegemiseks. Kõige tähtsam on tulumaks, mis on võrreldes 

eelmiste aastatega oluliselt suurem. 2024. aastal laekub kohalikule omavalitsusele ka tulumaks 

riiklikelt pensionitelt – 2,5% inimeste brutopensionist, kes on Tõrva valla rahvastikuregistris. 

Teine muudatus on riigi toetuse osas – muudatused tasandus- ja toetusfondis. 

Eelarveprojektidele, mis meile saadeti, tegime ikkagi põhitegevuse kulude osas oluliselt kärpeid. 

Eelarve koostajad kasutavad eelarve koostamise platvormi „Veera“, kuhu nad sisestavad oma 

kulud, mida hiljem korrigeeritakse. 2023. aastal tõusis oluliselt euribor. Seega ei tule me 118 000 

euroga sel aastal välja.  

Selle aasta laen 400 000 eurot on peale võtmata. See laen on ka finantskuludes ja see on 250 000 

eurot, mis läheb intressideks. Me ei saanud eelarvet nii joonde, et ei võtaks kohustisi. Sees on 

laenukohustused 593 000 eurot, millest 400 000 eurot on hetkel vana laen. Seega uut laenu peaks 

praeguse eelarveprojekti kohaselt võtma 193 000 eurot.  

 

Küsimused 

 

Arnold Looga: - kas võtame laenu juurde selleks, et teenindada olemasolevat laenu? 
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Maire Appo: - ei. Kohalik omavalitsus saab laenu võtta ainult investeeringute katteks. Tõrva 

vallal on põhivara soetuseks 1,6 miljonit. Laenu saame võtta vaid selle katteks. Praegu on meil 

seal 590 000 eurot laenu. Põhitegevuse tulemi oleme saanud päris kena −  911 000 eurot.  

 

Rohkem küsimusi ei esitatud. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Istungi juhataja andis kaasettekandeks sõna majandus-eelarve komisjoni esimehele.  

 

Eero Viisu: - kõiki sisendeid meil veel ei ole. Neid tuleb jaanuaris juurde. Võiks eelnõuga 

tutvuda ja teha omapoolsed ettepanekud.  

 

Küsimused 

 

Tiiu Vips: - kas komisjonis on esindatud kõik erakonnad? 

Eero Viisu: - kõik ei ole.  

 

Istungi juhataja tänas kaasettekandjat. 

 

Maido Ruusmann: - ettepanekud 2024. aasta eelarve osas palun esitada 31. jaanuariks 2024. 

 

Otsustati: lugeda Tõrva valla 2024. aasta eelarve I lugemine lõppenuks.  

 

 

3. Tõrva valla haridusasutuste hoolekogude moodustamise kord ja töökord 

Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna abivallavanem Lauri Drubinšile. 

 

Lauri Drubinš: - oleme teile saatnud Tõrva valla haridusasutuste hoolekogude moodustamise 

korra ja töökorra, mis on läbinud hariduskomisjoni. Lühikokkuvõttena on kõikide Tõrva valla 

haridusasutuste hoolekogude moodustamise kord ja töökord pandud ühte dokumenti sel lihtsal 

põhjusel, et hoolekogu liikmetel oleks kergem hoomata ja aru saada, mis on nende kohustused, 

õigused ja võimalused. Kuna Tõrva vallas on hetkel kolm eraldisesivat haridusasutuse liiki, siis 

kõiki kolme see sisaldab. Eelnõu oli arutusel ka komisjonis ja muudatusettepanekuid ei tehtud.  

 

Küsimused 

 

Romet Piller: - väga tervitatav kord, aga segaseks jäi kooli toetava organisatsiooni esindaja, ei 

saa aru, mille alusel see organisatsioon valitakse? 

Lauri Drubinš: - on tõsi, et ei ole seda nii detailselt lahti seletanud. See on jäänud peaasjalikult 

haridusasutuse direktori ettepanekuks, milline asutus on kasulik nt õppetegevuse läbiviimiseks 

või muude tegevuste elluviimiseks. See on jäänud pigem vabaks valikuks. Seda oleks päris 

keeruline detailselt piiritleda, kuna asutused on väga erinevad.   

Romet Piller: - sama on vilistlaste esindaja valimistega? Võttes näiteks Tõrva Gümnaasiumi, siis 

seal vilistlaskogu ei ole. Kas vilistlaste esindaja on siis ka koolijuhi teha või mingit teist kanalit 

pidi? 

Lauri Drubinš: - et see luua ja hakkaks tegutsema, on uue koolijuhi üks ülesannetest, sest 

vilistlaskogu on äärmiselt vajalik organ. Valitsusele ettepanekuna saab seda teha direktor ja see 

on pigem vaba valik. Ja kutsuda edumeelsemaid vilistlasi, kes tahavad panustada, on samamoodi 

juhi otsustada.  
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Tarmo Tamm: - milline on miinimumpakett, kellega peaks olema hõlmatud? Näiteks loen välja: 

iga õppekoha lasteaialaste iga rühma vanemate esindaja, kas igast rühmast esindaja võib olla või 

peab olema? On minimaalne pakett kolm inimest, viis inimest, seitse inimest, mille kooli juht 

peab esitama? 

Lauri Drubinš: - igat haridusasutust tuleb vaadata iseseisvalt. Kõik kohad peaksid olema 

täidetud. Tõrva Koolist rääkides, on seal kindlasti keeruline mehitada õpilasesindust. 

Vallavalitsus ei saa pahaks panna kui seda esindajat ei ole, sama on vilistlastega. Kui esindajat ei 

ole ja keegi ei soovi olla, siis ei saa midagi teha. Anname ette soovitusliku võimaluse, et oleks 

laiapõhjalisem kaasatus.  

 

Maido Ruusmann: - kuna haridus- ja kultuurikomisjoni esimees, kes oli kaasettekandja, 

haigestus, siis kahjuks me tema ettekannet ei kuule. Kas aseesimees sooviks midagi omalt poolt 

kommenteerida? 

 

Haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimees Ülle Juht: - eelnõu oli komisjonis põhjalikul arutelul. 

Ettepanekuid, mis oleksid muutnud selle dokumendi sisu, ei olnud.  

 

Istungi juhataja tänas haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimeest. 

 

Otsustati: võtta vastu Tõrva Vallavolikogu määrus nr 23 „Tõrva valla haridusasutuste 

hoolekogude moodustamise kord ja töökord“. 

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel - poolt 17. 

 

 

4. Koolitöötajate koosseisu kinnitamise kord 

Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna abivallavanem Lauri Drubinšile. 

 

Lauri Drubinš: - see on üks kohustuslikest dokumentidest, mis tuleb haridusmaastikul vastu 

võtta. Põhikooli- ja gümnaasiumiseadus näeb ette, et peame kehtestama koolitöötajate koosseisu 

kinnitamise korra.  

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimees sõna ei soovinud.  

 

Otsustati: võtta vastu Tõrva Vallavolikogu määrus nr 24 „Koolitöötajate koosseisu kinnitamise 

kord“. 

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel - poolt 17. 

 

 

5. Sotsiaalhoolekandelise abi osutamise tingimused ja kord I lugemine 

Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

Kaasettekandja: sotsiaalkomisjoni esimees Tiiu Vips 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna abivallavanem Lauri Drubinšile. 

 

Lauri Drubinš: - oleme teile edastanud eelnõu ja seletuskirja ning loodan, et see on olnud 

piisavalt selgitav. Kas teen muudatustest detailse ülevaate või läheme kohe küsimuste juurde 

ning saan anda lisaselgitusi?  
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Maido Ruusmann: - arvan, et kuna materjal sellisel kujul nagu on tahvlil näha, on kõikidele välja 

saadetud, läheme kohe konkreetsete küsimuste juurde.  

 

Küsimused 

 

Arnold Looga: - eakatele on sünnipäeva toetus vanusest 80, 85, 90, miks me ei anna toetust 

vanuses 5, 10, 15, 20? Kas nemad ei ole inimesed? 

Lauri Drubinš: - see on olnud volikogu poolne hea tahte avaldus. Eaka piir ei ole kindlasti viie-, 

kümne- ega viieteistkümne aastane. Tõrva vald on varasemalt leidnud, et on viisakas anda 

sünnipäevatoetust alates 75-st eluaastast. Seda eelnõud on menetletud kauem kui detsembris. 

Seda on arutatud mitmeid aastaid ja pandud järjest märksõnu. On leitud, et 75 on väga väärikas 

sünnipäev, kuid toetus võiks olla alates 80-st eluaastast. Piir on teie otsus, kuid valitsuse 

ettepanek on alates 80-st eluaastast. Valitsus vaatab ka alati rahakotti ja valla eelarvele on see 

märkimisväärne kokkuhoid.  

Arnold Looga: - ülejäänud inimesed seda vallas väärt ei ole? 

Lauri Drubinš: - see on teie tõlgendus.  

 

Maido Ruusmann: - katkestaksin selle diskussiooni, kuna tegemist on I lugemisega ja kõik 

muudatusettepanekud on oodatud. Konkreetsed ettepanekud saab teha lugemiste vahel. Kas 

ettekandjale on konkreetse eelnõu kohta küsimusi? 

 

Tarmo Tamm: - sissetulekust sõltuvad sotsiaaltoetused, on sellised terminid: korterelamu 

renoveerimiseks võetud laenu tagasimakse kuni 50 eurot, veevarustuse ja reovee ärajuhtimise 

teenuse maksumus kuni 25 eurot, korterelamu hooldustasu kuni 15 eurot. Kas inimesed on nende 

asjadega hätta jäänud?  

Lauri Drubinš: - riiklik toimetulekutoetuse piir näeb ette, et inimesel jääks pärast maksude 

tasumist kätte teatud summa. Need numbrid, mida loetlesite, on selleks, et inimestel oleks 

võimalik elada. Kui need numbrid on maha arvestatud, peab jääma kätte kindel summa. Me 

oleme neid valmis toetama. Tõrva valla puhul on see piir, mis peaks pärast kõikide maksude 

tasumist kätte jääma, 300 eurot.  

Tarmo Tamm: - piir on 300 € ja kui 200 € jääb kätte ja 100 € saab juurde anda, 50 € sellest, 25 € 

järgmine, et 300 € saab täis ja siis on kõik? 

Lauri Drubinš: - ei. Riiklik toimetulekupiir on Eestis hetkel 200 eurot. See on piir, mis inimesel 

peab kätte jääma, et ta saaks ära elada. Tõrva vald on näinud lisatoetusena ette, et see piir on 1,5 

kordne ehk 300 eurot, on võimalik küsida lisatoetust loetletud kulude katmiseks.  

Tarmo Tamm: - palju me saame juurde anda ja kas peab tegema iga asja peale eraldi taotluse? 

Helen Elias: - riiklikult on ette nähtud toimetulekutoetus. Liigid, mille oleme määrusesse 

kirjutanud, on samad. Tõime täiendusena juurde punkti, et kui oled riiklikku toimetulekutoetust 

saanud, siis nende samade toetuse liikide osas toetust enam taotleda ei saa. Sotsiaaltöötajatelt 

oleme saanud tagasiside, et on siiski erandjuhte, kus inimene on potentsiaalne toimetulekutoetuse 

saaja, aga ei ole seda kasutanud, aga erandlikult võib juhtuda, et on vaja mõnel kuul abi saada. 

Näiteks korterelamu renoveerimiseks võetud laenu tagasimakseks 50 eurot. Tahtsime, et tal on 

see võimalus ikkagi olemas.  

Tarmo Tamm: - põhimõtteliselt on siis tegemist ühekordse toetusega? 

Helen Elias: - jah. Seda on võimalik taotleda vaid kaks korda aastas. 

 

Ilmar Kõverik: - enne oli juttu juubelitest. Kui inimene on 100 aastat vana, kas ootame kui saab 

järgmine kord 105? 

Tiiu Vips: - kirjas on 95 ja sellest edasi iga aasta.  

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Istungi juhataja andis kaasettekandeks sõna sotsiaalkomisjoni esimehele. 
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Tiiu Vips: - nimetatud eelnõud arutasime väga põhjalikult komisjonis. Materjalid said välja 

saadetud. Oli toetusi, mille üle tuli rohkem arutada ja selgitada. Oli koduteenuste pakettide 

hinnatõus, mille rääkisime komisjonis lahti. Kuna riik töötab välja koduhoolduse uut korda, mis 

hakkab kehtima 01.01.2025, siis peame selle uuesti üle vaatama. Nõudmised lähevad suuremaks, 

samuti töötajate arv. Teistest muudatustest põhjustas suuremat vaidlust duši kasutamine. 

Muutsime selle osutatavast teenusest korraldatavaks teenuseks, samuti muutsime summat 

suuremaks, kuna sotsiaaltöötajate poolt on antud teada, et need inimesed, keda teenusega 

aidatakse, on hinna tõusuga nõus. Peretoetust puudutava rääkis vallavanem ära. 

 

Hardo Lust: - on ettepanek, kuna oleme siia rahva esindajateks valitud, et tulevikus ülemääraseid 

küsimusi vältida, siis sirviks saadetud materjalid läbi. Me saame selle töö eest tasu. On selge, et 

osad eelnõud on väga sisutihedad ja kõike ei saagi. Kuid kui materjalid üle vaadata, on tulevikus 

mõttetuid küsimusi vähem. 

 

Maido Ruusmann: - me ei saa sundida, aga üleskutse, et küsimused, mille vastused on 

materjalidest iseseisvalt leitavad, võiks seda teha, austades kolleege nii aja kui tehtud töö mõttes.  

 

Tarmo Tamm: - olen materjalid läbi vaadanud, kuid küsin sellepärast, et aru saada.  

 

Maido Ruusmann: - ärme lämmata ka küsimusi, sest see on koht, kus me saame küsida ja keegi 

ei pea tundma end halvasti, kui seletuskirjas jääb midagi arusaamatuks. Mõttekoht on ilmselged 

asjaolud, mida saab lihtsalt välja lugeda. 

Kuna tegemist on I lugemisega ja eelnõule saab esitada muudatusi, siis määran muudatuste 

esitamise tähtajaks 9. jaanuari. Laekuvad ettepanekud peab ka komisjon läbi vaatama. Teen 

ettepaneku suhelda ka komisjoni esimehega. Komisjonil on õigus kaasata liikmeid väljastpoolt 

komisjoni. Hea praktika oli haridus- ja kultuurikomisjonis, kus komisjoni põhiliige ei saanud 

osaleda, aga osales valimisliidu esindaja. Ta ei saanud osaleda küll hääleõigusega, kuid sai 

edastada oma fraktsiooni seisukohad. See on mõistlik ja inimlik lähenemine.  

 

Otsustati: lugeda Tõrva Vallavolikogu määruse eelnõu „Sotsiaalhoolekandelise abi osutamise 

tingimused ja kord“ I lugemine lõppenuks.  

 

 

6. Seisukohavõtt EKRE fraktsiooni pöördumisele Tartu tn 20 hoone osas 

Ettekandja: EKRE fraktsiooni esindaja Virgo Kosemets 

Kaasettekandjad: planeeringu-vallavara komisjoni esimees Hardo Lust 

                            majandus-eelarve komisjoni esimees Eero Viisu 

 

Maido Ruusmann: - enne kui annan sõna ettekandjale, annan ülevaate, mis antud asjas on tehtud. 

Tõrva Vallavolikogu poole on pöördunud EKRE fraktsiooni nimel 22 inimest. Selle pöördumise 

edastas Virgo Kosemets. Pöördumise sisu oli kokkuvõtvalt, et volikogu peab lõpetama Tõrva 

Vallavalitsuse poolt algatatud Tartu tn 20 kinnistu müügi ja võtma selle kasutusele Tõrva 

kogukonnakeskusena. Esitasin pöördujatele küsimuse ja palusin lähtuvalt pöördumisest, et Tõrva 

Vallavolikogul oleks võimalik hinnata pakutud idee vajadust, realistlikkust ja jätkusuutlikkust 

läbi loodava Helme Kihelkonna Majandus- ja Kulituuriühistu, opereerida loodavat 

kogukonnakeskust. Palusin esitada hiljemalt 17. detsembriks planeeritava Tõrva 

kogukonnakeskuse tasuvusanalüüsi.  17. detsembriks seda ei esitatud. Küll aga esitati vastuskiri, 

milles toodi välja vajadusest lähtuvalt erinevad aspektid: perspektiivis on vaja muusikakoolile 

juurde ruume, ruume on vaja kultuuritegevuseks, hädavajalik on rajada vallale nõuetekohane 

infopunkt, kodulähedaste teenuste osutamiseks peab olema võimalus pakkuda soodsa asukohaga 

ja mõistliku hinnaga üüriruume. Realistlikkuse ja jätkusuutlikkuse all on pöördujate esindaja 

toodud selgitus, mida nad peavad vajalikuks välja tuua. Tasuvusanalüüsi all on toodud 

omapoolne seisukoht ja on viidatud, et valla poolt on vaja doteerida erinevaid asutusi.  



8 

Lisaks on pöördunud täiendava kirjaga eakate tantsurühm „Eideratas“, Silvi Abolkalni avaldus, 

kes on selgitanud, et aegajalt on vaja koolil, kus nad muidu treenivad, viia läbi üritusi ja mitu 

proovi on jäänud ära. Ühe võimalusena nähakse varianti kasutada ruume Tartu tn 20 majas.  

Menetluslikust poolest on vallavalitsus tellinud administratiivhoone auditi, mis annab põhjaliku 

ülevaate hoone seisukorrast. On tellitud ka hoone rekonstrueerimise hinnakalkulatsioon. 

Võimaliku kogukonnakeskusena tegutsedes on tegemist avaliku hoonega, mis peab vastama B 

klassi energiatõhususe nõuetele. Sel juhul on rekonstrueerimise nõuded mõnevõrra kallimad ja 

hinnakalkulatsioon koos käibemaksuga selle hoone rekonstrueerimiseks on esitatud summas 

774 375,09 eurot. Pakkumises ei sisaldu välistrassid, uued siseuksed, vaheseinte ümberehitus ja 

haljastustööd, mööbel, olemasolevate kandekonstruktsioonide tugevdamine, kui on vajadus, uue 

osa katusekatte vahetus, ahjude ja tahkekütuse katelde rekonstrueerimine.  

Lisaks on vallavalitsus tellinud ekspertarvamuse Uus Maa kinnisvarabüroolt selle kinnistu 

turuväärtuse kohta, milleks on ekspert määranud 130 000 eurot. 

Teemat on menetlenud volikogu kaks alatist komisjoni: planeeringu- ja vallavara komisjon ning 

majandus-eelarve komisjon. Komisjoni esimehed saavad anda ülevaate komisjonis toimunud 

aruteludest ja ettepanekust otsusena volikogule.  

Lisaks on läbi rahvaalgatus.ee keskkonna Virgo Kosemetsa poolt algatatud rahvaalgatus, mille 

käigus koguti algatuseks allkirju kokku 59-lt inimeselt, mis vastavalt kohaliku omavalitsuse 

korralduse seaduse § 32 on alus menetlemiseks ning tuleb hiljemalt kolme kuu jooksul arutusele 

võtta. Algataja esindajal on õigus osaleda arutelul. Sisu, mis rahvaalgatusel kokku pandi, on 

sisult sama. Tänane volikogu arutelu katab ära ka rahvaalgatuse käigus tehtud pöördumise. Seega 

võiks volikogu mõlema ettepaneku osas võtta seisukoha, tegema protokollilise otsuse, kas 

toetada EKRE pöördumist, millele alguses viitasin ja rahvaalgatuse keskkonna kaudu tulnud 

pöördumist, mis on sisult sama.  

See on menetluslik käik, mis on toimunud. Unustasin veel, et 1. novembril on pöördunud Virgo 

Kosemets Tõrva Vallavalitsuse poole palvega peatada Tartu tn 20 hoone müügiprotsess ja asuda 

konstruktiivsele koostööle valla huvigruppidega. Vallavanem on vastanud, et on ettepanekuga 

kursis ning kinnistu edaspidise kasutuse või müügi arutelu on plaanitud teha detsembri 

volikogus. Loodetavasti tekib siis ka selge suunis vallavalitsuse edasisteks tegevusteks. Arvan, et 

saame täna mõtted väljendatud ja volikogu seisukoha kujundatud, et vallavalitsus saaks 

nimetatud kinnistuga edasi minna.  

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna EKRE fraktsiooni esindajale Virgo Kosemetsale. 

 

Virgo Kosemets: - need dokumendid olid teil kõigil ammu käes. Üritus Tartu tn 20 hoone 

saatuse osas on praegu viies ja suurem osa peaks olema kursis. Miks ma selle üldse üles tõstsin 

on see, et meie jaoks oli suur probleem aegunud ja sisutühi valla arengukava. Sellest tulenevalt 

sõltuvad meil investeeringute tegemised pigem sellest, kuidas avanesid lisarahastused. 

Kinnistuid ja valla vara müüakse pigem oma kohustuste täitmiseks ning natuke häiris ka 

vallavanema kunagine väljaütlemine, et see, et vallas rahvastik väheneb on paratamatus ja me ei 

saa siin midagi ette võtta. Tegelikkuses hakkas asi pihta natukene varem, me tahtsime 

erakonnaülesena mõttetalgutele kokku kutsuda kõik osapooled, et algatada arengukava 

koostamist. Ajendas seda vallavalitsuse otsus võõrandada Tartu tn 20. Kui asi on võõrandatud, 

on hiljem raske sellest rääkidagi. Meil on vahepeal tehtud ära osa valla arengukavast ehk siis 

hariduse arengukava, mis sisuliselt lähtub vaid haridusest, aga ei haaku kogu valla arengukavaga. 

Kui seda sai küsitud, siis öeldi, et need küsimused ei ole selle arengukava teema, vaid käivad 

teise arengukava alla. Nüüd on meil moodustatud kogukonna temaatikaga tegelev erikomisjon. 

Ka see teeb ilmselt mingisuguse otsuse, tuleb mingisugune väljud. Aga see peaks ka olema 

kooskõlas valla arengukavaga, mida meil sisuliselt olemas ei ole. Me leiame, et võõrandamine 

peaks käima kooskõlas arengukavaga. Tõrva linnas peale selle kõnealuse objekti piisavalt suuri 

ja sobiliku asukohaga hooneid ei ole. On kõrtsihoone, on muusikakool ja Tartu tn 20. Neile 

kahele peale Tartu tn 20 on vallavalitsus otstarbe välja mõelnud ja seal enam midagi väga palju 

juurde mõelda ei ole. Avalikkusele ei ole teada antud või vähemalt meie ei tea, kuivõrd on 

kõrtsihoone ruumide kasutamine võimalik kohalikel elanikel ja mis tingimustel. EKRE 
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fraktsiooni ideed, mille käisime välja varasematel jutuajamistel oli pigem avaliku arutelu 

protsessi algatamine. Edaspidised tegevused, mida vallavalitsus, vallavanem ja volikogu alalised 

komisjonid ette võtsid, need tegelikult seda funktsiooni ei täitnud. Pigem taheti teha volinikele 

selgeks, et meie tehtud ettepanekud ei ole mõistlikud ja ainuõige otsus on Tartu tn 20 

võõrandada. Lisaks meiepoolsele ideele selle hoone osas on olnud kõne all veel kaks varianti. 

Üks variant on teha Tartu tn 20 korda, viia vastavusse muusikakooli vajalike nõuetega ja kolida 

muusikakool gümnaasiumile lähemale ning võtta praegune muusikakool kasutusele 

kogukonnakeskusena. Teise variandina on olnud päevakorras Tartu tn 20 hoone osaliselt või 

täielikult lammutada ja ehitada siis muusukakooliks ning praegune muusikakool jääks samaoodi 

kogukonnakeskuseks. Meie tänane ettepanek on volikogule selline, et volikogu ei tohiks lähtuda 

ühepoolsest väljakäidud ideest, vaid oli idee alustada arutelusid, kuidas need asjad võiksid vallas 

käia. Teeme ettepaneku otsustada Tartu tn 20 kinnistu saatus alles pärast arengukava 

väljatöötamist.  

 

Küsimused 

 

Romet Piller: - meil on moodustatud kogukonnakomisjon. Miks kogukonnakomisjon, keda see 

teema otseselt puudutab, ei ole seda teemat arutanud? 

Maido Ruusmann: - kogukonnakomisjoni esimees ei ole võtnud seda päevakorda. Ju siis ei ole 

antud temaatika kas piisavalt veenev, kas piisavalt eesmärgipärane. Küll on seda menetlenud 

volikogu kaks alalist komisjoni.  

 

Tarmo Tamm: - vaadates neid materjale, mis on volikogu liikmetele kaasa pandud, on kirjas 7 

punkti, saan küsida 2. Arengukava ei ole täiuslik ja teeme arengukava selleks, et saada riigilt ja 

Euroopa Liidust toetusi. Vallavalitsusel puudub volikogu liikmetele selgeks tehtud pikk plaan. 

Arvan, et sellises majandusseisus, kus me praegu oleme, on vaja läbi vaadata ja paika panna pikk 

plaan, millised hooned ikkagi jäävad ja millised ei jää. Vaadates EKRE pöördumist paneb mind 

mõtlema, et Tõrva valla 45 objektist, on vaid 2 arvestatavat Tõrva linnas. See on mõttekoht. Olen 

isiklikult Tartu tn 20 puudutatud. Sinna on jäetud oma elust 14 aastat ja vaadates seda auditit, on 

spetsialistid teinud oma tööd ja urgitsenud välja viimase juurika, aga kui vaadata, et tegemist on 

130 aastat vana majaga, ei saagi midagi head olla. Hea, et püsti on. Olles ise ehitusega päev-

päevalt seotud (kortermajade renoveerimisega, katuste vahetamisetega ja muuga) on 

hinnakalkulatsioon väga täpne. Hinnakalkulatsioonis on väga hea öelda, et laias laastus läheb 

meile maksma 775 000. Tegelikult, kui võtame välja kohustuse, et vallavalitsus ei pea seda 

tegema, siis kiire kalkulatsiooniga langeb ära 150 000 €. Järgmine asi on see, et kui omavalitsus 

võtab, võib anda asju sihtasutuse hallata. Käekiri on meil tuttav, külaseltsid toimetavad. Kui 

vaatame külaseltse ja uut komisjoni, saan aru, et külaseltsid on kogukonna väikeste asjade 

toimimiseks väga head asjad, aga Tõrva keskusekeskselt sellist asja ei ole. Võib-olla on see 

mõtlemise koht. Kui me toetame kogukondi, Taagepera toetab vald ca 9000 €, kinomaja vist 

toetatakse 15 000 €. 

Romet Piller - 5000 €. 

Tarmo Tamm: - siis on see mõttekoht toetamise koha pealt kui üldse minnakse selle asjaga edasi. 

Miks me peame selle praegu müüki panema? Võiksime seda arutada ja leida lahenduse. Teeme 

kõigepealt arengukava ja seejärel otsustame, mida selle majaga teha.  

Virgo Kosemets: - oma ettekandes ütlesin, et meie taotleme, et Tartu tn 20 ei võõrandataks enne 

kui on välja töötatud korrektne ja tõsiselt võetav valla arengukava. Kui küsid seda minu käest ja 

oleks minu otsustada, siis me ei müü seda ära.  

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Istungi juhataja andis kaasettekandeks sõna planeeringu-vallavara komisjoni esimehele Hardo 

Lustile. 

 



10 

Hardo Lust: - arutelu oli tuline. Lühidalt kokkuvõttes volinik Virgo Kosemetsa idee, et Tõrva 

kogukond saaks koos käia ei ole paha. Kas selle jaoks on vaja eraldi hoonet, selle poolt me ei 

ole. Tõrvas on kindlasti ruume, pigem on vaja teha analüüs ja leida ruumidele ristkasutus. On 

ruume, mida ristkasutada ei saa, nt jõusaalis tantsida ei saa. Kui valget aega on kaheksa tundi ja 

ruumi kasutatakse ainult tund päevas, on seitse tundi aega kasutada. Pigem vaadata sellele otsa 

selle pilguga. Kuna planeeringu-vallavara komisjoni on palju kaasatud liikmeid ka väljastpoolt, 

siis otsus, mis seal kujunes peaks olema suhteliselt erapooletu. Arutelu oli erapooletu. 

Komisjonis on spetsialist, kes tegeleb projektide projekteerimisega, on vanade majade 

renoveerimistöödega hästi kursis, ka tema seisukoht oli, et vanast hoonest ei ole võimalik juba 

ruumiplaneeringu poolest teha kaasaegse lahendusega hoonet. Lõpus panime teema hääletusele. 

Üks komisjoni liige puudus. Kohal oli kaheksa komisjoni liiget. Viis komisjoni liiget oli selle 

poolt, et vald peaks müügiprotsessiga edasi minema, kaks komisjoni liiget oli vastu ja üks oli 

erapooletu. Üks komisjoni liige saatis seisukoha kirjalikult meili teel, et tema on ka 

müügiprotsessi jätkamise poolt.  

 

Küsimused 

 

Tarmo Tamm: - kas on otsustatud, kas müük toimub 2024. aastal või 2025. aastal? 

Hardo Lust: - kuna vallavalitsus on alustanud müügiprotsessiga, siis oli arutelul, kas 

müügiprotsess peatada või minna sellega edasi. Komisjon jõudis otsusele, et vallavalitsus võib 

müügiprotsessiga edasi minna. 

 

Rein Reinsalu: - kui jätta seisma, kui suur on jooksev kulu aastas?  

Eero Viisu: - kaheksakümmend ruumi puid. Lisaks kütja, valve. 

Maido Ruusmann: - kas Maire oskab vastata? 

Tarmo Tamm: - võtame praegu maksimumkulud. Kui maja seisma panna, siis on 

miinimumkulud. Kütmisega saab panna teatud seadmed, et vesi ära ei külmuks.  

Maire Appo: - elekter on 9000 €, küte sõltub küttepuu hinnast.  

Eero Viisu: - keskeltläbi on läinud 80 ruumi, millega tuleb mõni aasta välja, teine aasta mitte. 

Ruum maksab hetkel 65 €, millele lisandub käibemaks.  

Maire Appo: - on koristaja, kes ka kütab, see kulu on aastas ca 12 000 €. Hoones on internet, ca 

6000 € ja valve. Lisaks automaatne tulekahjusignalisatsioon 1500 €, tehniline järelevalve 1700 €.  

Maido Ruusmann: - kui suur on keskmine kulu aastas selle hoone ülalpidamiseks? 

Maire Appo: - arvestades ka küttepuudega on aastane ülalpidamiskulu ca 30 000 €. 

 

Allan Ilisson: - kui hoone jääb seisma, kas kulud on siis sama suured kui praegu tegevuses? 

Maido Ruusmann: - kindlasti ei ole. Täna saame lähtuda nendest numbritest, mis on täna 

võrdlusbaasilised.  

 

Arnold Looga: - mulle tuli paar päeva tagasi e-kiri, et Tartu tn 20 hoones hakatakse osutama 

tervishoiuteenust.  

Maire Appo: - vastupidi, Tartu tn 4. 

 

Istungi juhataja tänas kaasettekandjat. 

 

Istungi juhataja andis kaasettekandeks sõna majandus-eelarve komisjoni esimehele Eero Viisule. 

 

Eero Viisu: - ka meil puudus üks komisjoni liige, kuid saatis oma arvamuse kirjalikult. Osalesin 

ka kammersaalis toimunud arutelul. Seetõttu oli asjast pilt silme ees. Komisjon vaatas asja 

finantsiliselt. Praegu puudub võimekus ja võimalus sellist asja enda teenendusse võtta. See, 

millest Maire rääkis, saame ära jätta kas kütmise või elektri. Seega saab maha võtta ca 7000 € ja 

interneti. Ülejäänud püsikulud jäävad. See tähendab ca 20 000 kuni 25 000 €. Me ei saa endale 

sellist luksust lubada. Näide on Patküla kool. Meil on hooneid, mida on vaja renoveerida, nt Taru 

tn 4 vastas olev hoone, kus ühest seinast puhub tuul sisse, teisest välja, kuhu kulub minimaalselt 
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mitusada tuhat eurot. Hääletamisel kolm kaks otsustati suunata müüki. Kas me selle eest 130 000 

€ saame, on minu arvates ülepaisutatud. Maksab krunt.  

 

Tarmo Tamm: - kuna ma eelarvekomisjonis ei saanud kohal olla, küsin täiendavalt. Tõid näiteks 

Patküla kooli, mis seisis, kui ei leita lahendust. Oli ka seal mõtteid, koduloomuuseum näiteks 

jne.  

Kui omavalitsus peidab pea nii öelda liiva alla ja ei taha võtta kohustusi, mis võiksid olla, siis 

Tartu tn 20 võib sama saatus tulla. Täna on küsimus selles, et arengukavast ei tule välja pikk 

plaan, pikad perspektiivid just Tõrva linna keskuse osas, kus on olemas kaks hoonet. Kunagi oli 

ka kinomaja näol olemas üks kultuurikeskuse võimalik lahendus. Oleks see olemas, ei mõtlekski 

Tartu 20 peale. Minu mõte on jätta üks aasta seisma, panna arengukava paika ja kui sealt tuleb 

välja, et ei ole võimalust, siis ei ole võimalust. Keegi ei ole selle vastu, et lahendus tuleb, aga 

andke aega atra seada.  

Eero Viisu: - olen mõttekäiguga nõus, aga arengukava ei ole võluvits, mis meile raha juurde 

toob.  

 

Virgo Kosemets: - tõepoolest arengukava ei too meile raha juurde. Küll aga kui meil on olemas 

korralik arengukava ja on paigas, mis asju, mis järjekorras ja mis otstarbeks me teeme, siis on 

meil ka selgem pilt, kas meil Tartu tn 20 üldse vaja on. Võib-olla meil ei olegi teda vaja, võib-

olla on hullusti vaja. Küsimus on rohkem selles. Kui meil on olemas Led-ekraani jaoks 15 000 €, 

miks see 20 000 € siis teistsugune on? Kui meil arengukava koostamine võtab nii palju aega, siis 

selleks ajaks on vaja lahendid leida. See, mida komisjonides arutati oli konkreetselt EKRE poolt 

välja käidud idee maha tegemine. Võib-olla õigustatult. Ta ei olegi hea, aga mingeid alternatiive 

ei pakutud ka välja. Otsustati selles osas, kas see on jama või ei ole jama. Mis saab, seda ei 

arutatud üheski komisjonis.  

Eero Viisu: - me ei laskunud komisjonis emotsioonidesse. Näide on Patküla kool, mis jäeti ka 

seisma ja lõpus läks kordades kallimaks kui oleks kohe selle asja ära teinud.  

 

Ilmar Kõverik: - olin kammersaalis toimunud koosolekul algusest lõpuni. Seal oli tegelikult väga 

arukaid sõnavõtte ja seisukohti. Tegelikult peaksime alati mõlemad pooled ära kuulama ja 

leidma mingisuguse lahenduse. Kahjuks ei tulnud sinna pensionäride esindajat, oli esindatud 

invaühing. Nende seisukoht oli, et on külm ja ei saa sinna minna. See võiks olla kogukonnamaja, 

kus ühes ruumis on kangasteljed, kus pensionärid hakkavad vaipa kuduma, hakkate rahvariideid 

kuduma, seda te tegelikult praegu ei tee. Võiks olla köök, kus saaks valmistada toite, korraldada 

loenguid, mida teha ravimtaimedest. Seal võiks olla saun, kus käiksid inimesed, kes ei lähe SPA-

sse sauna. Võiks olla väikene pesuköök. Kui need ruumid on olemas, hakkavad need ise ennest 

majandama. Esialgu oleks vaja tuge, et me ehitaksime selle välja. Ruume saaksid kasutada ka 

rahvatantsijad, kõik on linnapidi laiali. Linnas on kümme korda rohkem pensionäre, kes 

kuuluvad seltsi. Tegemist on väga ilusate, puhaste ja korras ruumidega. Välisseinte 

soojapidavust me muidugi ei näe. Sellepärast peamegi arutama, lammutada on lihtne. Tõstame 

käed ja enam ei ole või või müüme ära. Kas müüme ta õigusega lammutada või on müügil 

kohustus säilitada hoone sellisena nagu see on, kuna ta on linna vanem maja – Helme vallamaja 

ja tehtud suurte ajalooliste plaanidega.  

Tiiu Vips: - tunnen pensionäride hingeelu väga hästi. Inimene, kes on harjunud olema kodus, ei 

tule välja. Olen alati öelnud, et võiks olla päevakeskus, kus pensionärid ja pensioni ikka jõudvad 

inimesed kokku saavad ja oleks võimalik teha erinevaid tegevusi.  

 

Arnold Looga: - maja on vana ja auväärne ning võiks olla. Käisin eile soojuskaameraga üle kaks 

suurepärast objekti: muusikakooli ja vallavalitsuse hoone. Mõlemad hooned särasid eile õhtul 

kuskil seitsme ajal kuumuspildis nagu jõulupuud. Kas peame sellepärast need kaks ka maha 

müüma? Võtame maha selle argumendi, et see maja on kõlbmatu. Vaatame asjale otsa teise 

pilguga. 

 

Istungi juhataja tänas kaasettekandjat. 
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Volikogu esimees pani hääletusele: 

1) EKRE pöördumine Tõrva Vallavolikogu poole: „vallavolikogu peab lõpetama Tõrva 

Vallavalitsuse poolt algatatud Tartu tn 20 kinnistu müügi ja võtma selle kasutusse 

kogukonnakeskusena“. 

 

Maido Ruusmann: - kes on pöördumises toodud ettepaneku poolt? 

Ettepaneku poolt oli: 7, vastu 9, erapooletuid 1. 

Maido Ruusmann: - seega vastav ettepanek ei leidnud toetust.  

 

Maido Ruusmann: - teine hääletus puudutab rahvahääletus.ee keskkonnas läbi viidud algatust 

„Helme vallamaja Tõrva kogukonnakeskuseks“. Siin on ka algatajaks Virgo Kosemets.  

Virgo Kosemets: - paned praegu hääletamisele täpselt sama asja, mida me just hääletasime.  

Oma sõnavõtus tegin ettepaneku peatada seni, kuni on välja töötatud arengukava. Õigem oleks 

panna praegu see hääletamisele.  

Maido Ruusmann: - me peame siiski hääletama rahvaalgatuses toodud pöördumist.  

 

Volikogu esimees pani hääletusele: 

2) rahvaalgatus.ee keskkonnas Virgo Kosemetsa poolt tehtud algatus. 

 

Maido Ruusmann: - kes on pöördumises toodud ettepaneku poolt? 

Ettepaneku poolt oli: 7, vastu 9, erapooletuid 1. 

Maido Ruusmann: - pöördumine ei leidnud toetust.  

 

Maido Ruusmann:- protokollilised otsused on volikogu poolt eelnimetatud pöördumiste osas 

võetud. Pöördumised ei leidnud toetust ja siinkohal on vallavalitsusele antud mandaat edasi 

minekuks. Arutelu on olnud põhjalik. Kindlasti on eriarvamusi, millele ka jäädakse, aga sellist 

laiapõhjalist arutelu nagu erinevates komisjonides oli, mida on otsustanud nii poliitikaga seotud 

kui poliitikavälised inimesed, arvan et see on õige viis, kuidas minna edasi.  

 

 

7. Vallavanema informatsioon 

Ettekandja: vallavanem Helen Elias 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna vallavanemale. 

 

Helen Elias: - olen teile oma infopunkti ette saatnud. Toon välja mõned olulisemad teemad. 

Tervisekeskus on saanud 99% valmis ja perearstid juba kolivad. Kolmandal korrusel on lauad 

toolid juba sees, et 2. jaanuarist saaksid uued arstid saaksid vastvalminud Tervisekeskuses 

patsiente vastu võtta. Sotsiaalosakond saab kolida hoonesse jaanuari keskel või lõpus. Eelmise 

volikogu istungi ajal osalesin perearsti hindamiskomisjonis, mis oli väga põhjalik. Kõik oli läbi 

mõtestatud ja küsimused ette antud, kuidas kvalifitseerunud kandidaate hinnata. Vestlusvooru 

jõudis kaks kandidaati. Võitjaks osutus väga läbimõtestatud programmiga Terviseagentuur OÜ. 

Vestlusel osales ka uus perearst, kes tuleb meile Tõrva. Jättis väga hea ja asjaliku mulje, sooja 

inimese mulje. Usun, et koos kahe üldarstiga, kes tulevad, saab meie piirkonnas tagatud väga hea 

esmatasandi tervishoiuteenus. Terviseagentuur toimetas ka täna majas. Patsientide üleminek võib 

olla natuke keeruline ja vajab natuke harjumist. Palun olge avatud ja usun, et kõik läheb väga 

hästi. Sellega seoses toimub 4. jaanuaril kinos „Koit“ infopäev, kuhu olete kõik oodatud. 

Üleskutsed on läinud välja. Esindajad on Tervisekassast, Terviseagentuur OÜ-st ja 

Tervisekeskuse juhataja annab täpsema ülevaate. Tervisekeskuse ametlik avamine tuleb natukese 

aja pärast, kui kõik on valmis. Kutse tuleb kindlasti ka volikogu liikmetele. Selle saadab 

Tervisekeskuse juhataja.  

 

Küsimused 
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Tiiu Vips:- kuulasin Tõrva Raadiot kui intervjueeriti Tervisekeskuse juhatajat, Tervisekassa ja 

Terviseagentuuri töötajaid. Arstid-õed on majas 8-st 18-ni, millal on võimalik sinna pöörduda. 

Arvan, et Tervisekeskus on meie piirkonnale väga hea asi. Väga suur tänu ja kiidusõnad 

Tervisekeskuse juhatajale, kes on seda tööd väga tublilt teinud ja seda asja vedanud.  

 

Romet Piller: - mõeldes sellele, et meie volikogu koosseis on tegutsenud kaks aastat ja kaks on 

veel ees, tundub et koostöö väga ei suju, kui opositsiooni arvamustele tõmmatakse vesi peale ja 

suhtutakse opositsiooni arvamustele n-ö nögivalt. Küsimus on vallavanemale, millise hinnangu 

annab vallavanem koostööle ja kuidas teha koostööd päriselt paremaks, et ei peaks siin volikogu 

laua taga emotsionaalseks minema ja hakkama vaidlema nagu täna?  

Helen Elias: - ütlen omalt poolt kui vallavalitsuse esindaja, et minu uksed on alati lahti ja alati 

saab helistada. On teemasid kus suhtleme väga tihedalt Karl Kirdiga, samuti on olnud 

diskussiooni Tarmoga. Olen suhtlusele alati avatud ja ka eelmise punkti teemaks olnud Virgo 

ettepanekud vaadati üle, milliseid teenuseid peaksime pakkuma. Sellega olen täiesti nõus, et seda 

peaks arutama. Isiklik seisukoht on, kas peame iga asja jaoks pidama üleval eraldi hoonet? 

Sellega ma nõustuda ei taha. Teise poolega olen nõus diskussiooni edasi pidama ja usun, et seda 

peaksime ka tegema.  

Üleskutse on – palun võtke julgesti ühendust. Kui teil on ettepanekuid, suhtleme 

abivallavanematega, ametnikega. Oleme selles osas väga avatud.  

 

Arnold Looga: - esitasin Ritsus küsimuse, kas järgmisel volikogul oleks võimalik saada infot 

vallavolikogu aseesimeeste tööst, mida nad on teinud? 

Maido Ruusmann: - see küsimus oli pigem mulle mitte vallavanemale. Otsustame selle 

eraldiseisvalt, kas lisada selline ülevaade päevakorda või mitte. Ettepanek on huvitav.  

Helen Elias: - omalt poolt täiendan, et aseesimehena Tiiu Vips panustab väga aktiivselt 

sotsiaalvaldkonna tegevustesse. Samuti tegutseb väga aktiivselt pensionäridega ning jagab meie 

infot. Samuti Enn Mihailov, kellelt olen küsinud nõu ja kes on mitmel pool kaasas käinud. Ta 

arutab kaasa mulgi teemadel.  

 

Tarmo Tamm: - peab vallavanemat kiitma, et saadab informatsiooni. Küsimus puudutab 

osaühingut Tõrva Veejõud, punkti 6.1, kus on märgitud „Valga Puu OÜ-ga läbirääkimised 

kinnistute vahetuste osas.“. Kas vallavanem oskab rääkida, milles on teema?  

Helen Elias: - kahjuks ei oska täpselt vastata, aga meil on siin nõukogu esimees.  

Eero Viisu: - tegemist on valla veejaamaga, mis asub Valga Puu OÜ maal. Tahame saada selle 

enda kätte. Pakkusime kõrval olevat maad, mis neile ei sobinud. Leidsime maatüki, kus on võsa 

ja risu ning millega meie midagi teha ei oska, aga millest nemad on huvitatud.  

Tarmo Tamm: - mida tähendab: „kaugloetavate veearvestite paigaldamine“? Kas inimesed 

maksavad ise kinni?  

Maido Ruusmann: - see on hästi spetsiifiline. Ehk saate omavahel jätkata. Ütlen kõikidele aitäh 

ja ei hinda koostööd üldsegi mitte halvaks. Tõrvas on olnud koostöö läbi aegade kogu aeg hea. 

On eriarvamusi ja jäädaksegi eriarvamustele. Soovin head volikogu jätku teises majas. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks.  

 

Volikogu istung jätkus kell 18 ekspositsioonihoones koos Viljandi Vallavolikoguga ja Mulgi 

Vallavolikoguga järgmise päevakorraga: 

 

8. Ülevaade Mulgi Elamuskeskuse I hooajast 

Ettekandja: MTÜ Mulgi Elamuskeskus juhatuse liige Ülle Juht 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna Ülle Juhile. 
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Ülle Juht andis ülevaate Mulgi Elamuskeskuse I hooajast.  

(PowerPoint slaidiettekanne lisatud käesolevale protokollile).  

 

Ülle Juht: - olen täna meie meeskonnapoolne eestkõneleja. Meil on aastalõpu vajaduspõhine 

soov reservelektrivarustuse generaatori ühendamine liitumiskilpi, mille maksumus on 3326 

eurot. Meil ei ole seda kogu aeg vaja. Loodame, et olukord stabiliseerub, kuid vajadusel on ta 

olemas, et me ei pea suure sündmuse eel ütlema, et me ei saa kahjuks teid vastu võtta. Meil on 

ekspositsioonis palju interaktiivset, mis ongi elamuskeskuse võlu ja kui seda ei ole, jääb kliendil 

tegelikult elamus saamata. Head omanikud, kolme valla esindajad ja volikogu liikmed, palume 

aidata. Ei küsiks kui ei oleks vaja.  

 

Küsimused 

 

Imre Jugomäe: - statistikas tõid välja, et väga suur külastatavus on gruppides ja tõid ka 

maakonnad välja. Kes need grupid on, on need töökollektiivid, kuidas see muster on välja 

joonistunud ja kuidas nad leidsid siia Mulgi Elamuskeskusesse tee, kust nad seda kuulsid?  

Ülle Juht: - tagasiside on kohe tulemas ja seda saab hakata elektrooniliselt täitma. Väga levinud 

on see, et keegi on siin käinud ja viib sõnumi. On käinud üks kool ja teine on sellest kuulnud. 

Teine tänuväärne on Facebook, samuti on postitused Instagramis. On käinud koolid, nii õpetajad 

kui ka õpilased. On käinud omavalitsuste erinevad üksused, nt arendusosakonnad, 

planeeringuosakonnad. On käinud muuseumid. Samuti paljud eakate seltsid, kõrgkoolid, 

reisibürood. Aktiivsed on olnud ka raamatukogud. Firmad on korraldanud seminare ja pidulikke 

üritusi. Müües üht asja müüd tegelikult kolme-nelja teenust. Kui soovitakse külastust, pakud ka 

programmi ja süüa ja võib-olla veel midagi. Meid on külastanud Läti ja Soome grupid, Ukraina 

lapsed. Järgmisel aastal on broneeringud Soome gruppidel. Sihtmaad on Soome, Läti, Holland. 

Juulis on tulemas esimene pulm.  

 

Andres Rõigas: - kas mõni kana ka tuleb? 

Ülle Juht: - meile endale kanad väga meeldivad. Kanadele tuleb ehitada aedik, millele tuleb 

panna peale võrk, et kull või rebane teda ära ei sööks. 

 

Peeter Rahnel: - räägi ka heade mõtete kastist. 

Ülle Juht: - kui teil on mingi mõte, mis elamuskeskuses võiks olla või milline elamuskeskus 

võiks olla või mis siin veel võiks olla, palun pange kirja. 

 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks.  

 

 

Istungi juhataja kuulutas istungi lõppenuks.  

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)                                                                     (allkirjastatud digitaalselt) 

 

Maido Ruusmann             Eve Eisen 

volikogu esimees                                                                                   protokollija 


